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KONFERENCIJA O RAZVITKU ZAGREBA

Zagreb je glavni grad Hrvatske, ali i 
kulturno, znanstveno, gospodarsko i 
politi ko središte. Posljednjih je go-
dina doživio uvelike promjene jer se 
grad ubrzano širi i raste. Kako bi 
daljnja budu nost Zagreba bila uskla-
ena s temeljnim odrednicama plan-

skog i održivog razvitka, a istodob-
no razvijaju i sustave i infrastruktu-
ru za osiguranje boljeg života gra a-
na, potrebno je temeljito i cjelovito 
raspraviti o nizu stru nih pitanja. Sto-
ga su se inženjeri svih struka okupili 
na konferenciji Razvitak Zagreba, 
održanoj u Starogradskoj vije nici u 
Zagrebu 1. i 2. velja e 2008. Konfe-
renciju je organiziralo Gradsko pog-
lavarstvo grada Zagreba i Hrvatski 
inženjerski savez uz suorganizators-
tvo Akademije tehni kih znanosti 
Hrvatske, tvrtke SECON HDGK i 
Sveu ilišta u Zagrebu. Sve anosti
otvornja prisustvovali su hrvatski 
premijer Ivo Sanader, Marina Matu-
lovi  Dropuli , ministrica zaštite 
okoliša, prostornog planiranja i gra-
diteljstva, Ivan Šuker, ministar finan-
cija, Milan Bandi  zagreba ki grado-
na elnik, i Tatjana Holjevac, pred-
sjednica Gradske skupštine Zagreba. 

Konferenciju je otvorio zagreba ki 
gradona elnik Milan Bandi  koji je 
pritom naglasio da Zagrebu nedos-
taje Kongresni centar, novi velesa-
jam, novi aerodrom (gradnja kojega 
po inje ove godine i stajat e 200 
milijuna eura) i donedavno poliva-
lentna dvorana – Arena. 

Zatim je prisutne pozdravio premijer 
Ivo Sanader koji je rekao da je Zag-
reb vorište infrastrukture, i cestov-
no, i željezni ko, i zra no, da bi gra-
du temeljna orijentacija trebao biti 
Zagreb na Savi, a osobno mu se svi-

a projekt sa zgradama Vlade uz Sa-
vu. Premijer je pozdravio inicijativu 
obnove pro elja staroga grada. 

Jure Radi  na otvorenju je istaknuo 
etiri problema koje bi Zagreb prven-

stveno trebao riješiti. To su osniva-
nje poduze a za izgradnju uz Savu, 
željeznica (gradnja pruge Ma arska-
Zagreb-Rijeka) sa Zagrebom kao 
glavnim vorištem, zagreba ki pro-
metni prsteni i rješenje javnoga grad-
skog prijevoza. 

Na Konferenciji se raspravljalo o 
smjerovima širenja grada, regional-
nom razvoju, pitanju infrastruktur-
nih koridora, gradnji novih i dograd-
nji postoje ih naselja te planovima 
za o uvanje prirodnih i povijesnih 
vrijednosti i prostora. 

Poseban je naglasak stavljen na du-
goro no kvalitetno rješenje svih ob-
lika prometa, a osobito javnoga grad-
skog prijevoza. U referatima su izne-
sene prednosti i nedostaci razli itih 
pristupa ovom problemu, od uspos-
tave lake željeznice, dogradnje tram-
vajske mreže, izgradnje gradskog 
metroa ili korištenja postoje om že-
ljeznicom. 

Druga važna tema vezana je uz odnos 
Zagreba i Save. Vrijeme je da Zag 

reb kona no postane grad na Savi, 
zaklju ak je svih referata vezanih za 
ovu temu. To podrazumijeva regu-
laciju rijeke, izjedna avanje razine 
vodotoka i ostvarenje mogu nosti za 
plovidbu. Uz raspravu o razli itim 
rješenjima oblikovanja i revitaliza-
cije obala rijeke, razgovaralo se i o 
mogu nosti uporabe neizgra enih 
prostora uz Savu. 

Sve teme vezane za razvitak Zagre-
ba imale su zajedni ku poveznicu u 
ekološki prihvatljivom promišljanju 
za postizanje najboljih rješenja poje-
dina nih problema. Zaštita postoje-
ih prirodnih vrijednosti, ali i stvara-

nje novih zelenih gradskih oaza, mora 
biti jedna od osnovnih prednosti u 
definiranju smjernica razvitka Zag-
reba. 

Konferencija je bila vrlo zanimljiva 
i mogla su se uti mnoga izlaganja, 
kao i razmjena mišljenja o budu em
razvitku glavnoga grada Hrvatske. 
Stru ni tekstovi objavljeni su u knji-
zi na gotovo 700 stranica koju je ure-
dio Jure Radi .

Konferencija je završena s nizom 
zaklju aka koji e se poslati svim 
relevantnim gradskim upravama. 
Kako oni još nisu do kraja uobli eni
objavit e se u nekom od slijede ih 
brojeva Gra evinara.

T. Vran i

Kongresi i skupovi



GRA EVINAR 60 (2008) 2 196 


